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Interpelacja 

 

Na podstawie art. 21 ust. 9 i 10 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym kieruje 

interpelację w sprawie niezwłocznego wykonania prac, polegających na obniżeniu krawężników na przejściach 

dla pieszych w ulicach Staszica w i Powstańców Warszawy, posadowionych na zjazdach z ronda Sybiraków 

Stan faktyczny 

Na w/w przejściach dla pieszych w szczególności na ulicy Staszica, krawężnik są zbyt wysokie co powoduje 

utrudnienia dla osób niepełnosprawnych poruszających się na wózkach, a także wózków dziecięcych. Najlepszy 

tego dowodem jest fakt, że właśnie na tym przejściu dla pieszych doszło do podbicia wózka osoby 

niepełnosprawnej i jej upadku na jezdnię. Tylko błyskawiczna interwencja pieszych i kierowcy samochodu, 

uchroniła tą osobę przed poważniejszym uszczerbkiem. 

By nie być gołosłownym wystarczy porównać, jak wygląda przejście dla pieszych w ulicy Wawerskiej na zjeździe 

z ronda Sybiraków, gdzie krawężnik ma wysokość minimalną i nie stanowi utrudnienia zarówno dla 

niepełnosprawnych, jak i rodziców z wózkami dziecięcymi. 

Stan prawny 

 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa w szczególności art. 20 ust 4 ustawy z dnia 21 marca 1985 roku o 

drogach publicznych do zarządcy drogi należy m.in. utrzymanie drogi. Zgodnie z przepisami technicznymi 

wyniesienie krawężnika wyspy albo pasa dzielącego na przejściu dla pieszych nie powinno być większe niż 2 cm.  

W mojej ocenie na w/w przejściach dla pieszych te wysokości są wyższe. Należy jednak podkreślić, że wskazana 

w rozporządzeniu wysokość ma charakter maksymalny. I jak słusznie zauważył w odpowiedzi na interpelację 

Sekretarz Stanu Pan Rafał Weber nic nie stoi na przeszkodzie, by wyniesienie było mniejsze, a same krawężniki 

górnych powierzchni drogi i chodnika zlicowane i34023-o1.pdf (sejm.gov.pl). Takie rozwiązania jako standard 

krawężnika 0 cm wprowadza szereg samorządów na terenie Polski, choćby miasto Lublin. 

 

Mając na uwadze powyższe, wnoszę o: 

 

Niezwłoczne obniżenie krawężników na przejściach dla pieszych w ulicach Staszica w kierunku ulicy Karczewskiej i 

Powstańców Warszawy na zjazdach z rondka Sybiraków. Biorąc pod uwagę fakt, że inwestycja polegająca na 

przebudowie ulicy Wawerskiej, Powstańców Warszawy wraz wykonaniem rond, nie została jeszcze zakończona nie 

powinno być z tym najmniejszego problemu.  

https://orka2.sejm.gov.pl/INT8.nsf/klucz/ATTBJDJA3/%24FILE/i34023-o1.pdf
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